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REVISTA PRESEI 
 

 Viorica Dăncilă, întrevedere cu Frans Timmermans la Guvern: Discuţiile au fost constructive/ Timmermans: De 
când am publicat raportul MCV nu am văzut niciun progres 
Premierul Viorica Dăncilă şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, au avut luni, la Palatul 
Victoria, o întâlnire în cadrul căreia au discutat despre colaborarea dintre Guvernul României şi Comisia 
Europeană. Executivul mai informează că discuţiile au fost constructive. 
”Primul-ministru Viorica Dăncilă si prim-vicepresedintele Comisiei Europene Frans Timmermans au avut astăzi 
(luni - n.r.), la Palatul Victoria o întâlnire în cadrul căreia au discutat despre colaborarea dintre Guvernul României 
şi Comisia Europeană. Discuţiile au fost constructive şi au reprezentat o continuare a celor deja stabilite în cadrul 
întrevederii ce a avut loc la Bruxelles, săptămâna trecută. Ambele părţi au apreciat că este nevoie de un dialog 
constructiv şi au convenit asupra paşilor de urmat în perioada următoare. Cei doi oficiali au punctat nevoia unei 
bune cooperări intre Executivul României şi Comisia Europeană”, informează Guvernul într-un comunicat remis 
MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, cei doi înalţi oficiali au agreat planul de lucru al experţilor români şi europeni care vor avea 
deja o prima întâlnire săptămâna aceasta, pentru a găsi cele mai bune soluţii. 
”În acest context au agreat că o nouă întâlnire va avea loc săptămâna viitoare cu ocazia vizitei doamnei prim-
ministru la Bruxelles”, se mai arată în comunicatul Guvernului. 
Viorica Dăncilă, întrevedere cu Frans Timmermans la Guvern 
Premierul Viorica Dăncilă l-a primit, luni seară, în biroul său din Guvern, pe prim-vicepreşedintele Comisiei 
Europene, Frans Timmermans, cu ocazia vizitei oficiale a acestuia în România. 
Frans Timmermans a ajuns la Palatul Victoria, luni, ora 18:00, pentru a discuta cu premierul Viorica Dăncilă despre 
problemele din justiţie ale României. De altfel, oficialul european şi-a exprimat în ultimul timp nemulţumirile cu 
privire la modificările aduse de Executiv legilor justiţiei. 
Timmermans: De când am publicat raportul MCV nu am văzut niciun progres 
Prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a declarat luni, că de când CE a publicat raportul 
MCV nu a văzut niciun progres, afirmând că acesta va fi unul dintre subiectele pe care le va aborda la întâlnirea cu 
premierul Viorica Dăncilă. 
„Am spus clar că vreau să vorbesc cu reprezentanţii Guvernului României despre recomandările pe care Comisia 
le-a dat în raportul MCV. Vrem să ne asigurăm că există progrese în privinţa Justiţiei din România, vrem să ne 
asigurăm că lupta împotriva corupţiei continuă, pentru că este foarte important pentru viitorul acestei ţări. 
Problema mea este că de când am publicat raportul MCV nu am văzut niciun progres”, a declarat prim-
vicepreşedintele CE, Frans Timmermans, luni, la Bucureşti. 
Întrebat despre activarea articolului 7 din Tratatul UE, cum s-a întamplat în cazul Ungariei şi al Poloniei, oficialul 
european nu a dorit să speculeze ce se va întâmpla, însă a zis că România poate utiliza raportul MCV pentru a se 
pune în acord cu Comisia Europeană. 
„Nu voi specula următorii paşi. Fiecare ţară este diferită şi avem o posibilitate unică cu România pentru că poate 
utiliza raportul MCV pentru a rezolva chestiunile cu care nu suntem de acord astăzi. Să sperăm că vom fi de acord 
mâine. Trebuie să ne asigurăm că facem paşi înainte. Ne-am oferit de multe ori ca atunci când puneti la cale o 
legislatie nouă să veniţi înainte să ne sfătuim, asta e ce spun de fiecare dată ca România să nu mai facă paşi în 
direcţia greşită. Ştiu că e necesară transpunerea deciziilor CCR în legislaţie, dar la fel de important e să nu faceţi 
paşi înapoi în lupta împotriva corupţiei", a mai spus Frans Timmermans. 
Oficialul european a participat, luni, la Biblioteca Centrală Universitară din Bucureşti, la evenimentul la care Şcoala 
Naţională de Studii Politice şi Administrative (SNSPA) i-a acordat înalta distincţie de Doctor Honoris Causa. La 
eveniment a vorbit despre drepturi şi libertăţi fundamentale, dar şi despre statul de drept, spunând că atunci 
când acesta este încălcat, insituţiile sunt puse sub un anumit control. 
„Dacă o democraţie decide să introducă legi care încalcă drepturile fundamentale, trebuie să ne asigurăm că în 
Europa de după război aşa ceva nu mai este posibil. Societatea noastră şi instituţiile noastre sunt bazate pe 
democraţie, stat de drept şi respectarea drepturilor omului. Nu poţi să foloseşti unul dintre aceste concepte 
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împotriva celuilalt. Dar ceea ce am văzut în ultimii ani, din păcate, foarte des, că Comisia Europeană, Consiliul 
Europei, spre exemplu, critică schimbări care ar spori controlul puterii executive asupra celei judiciare şi uneori 
această sporire a ingerinţelor se apără cu argumentul că <noi am câştigat alegerile>. Şi când sunt criticate 
atacurile împotriva mass-media cei care se lansează în aceste atacuri spun că eu deţin majoritatea. Este un 
concept fundamental pentru funcţionarea societăţilor noastre. O democraţie poate fi judecată prin protejarea 
minorităţilor. Majoritatea de azi ar putea fi minoritatea de mâine. Ce se întâmplă atunci când statul de drept este 
încălcat? Vedem că instituţiile sunt puse sub un anumit control. Dacă statul de drept este ameninţat, dacă presa 
este îngrădită, dacă democraţia este reinterpretată după ideea că câştigătorul ia totul, atunci cu siguranţă veţi 
vedea acest lucru consemnat”, a declarat Frans Timmermans la evenimentul la care a fost decorat de SNSPA. 
Prim-vicepreşedintele CE Frans Timmermans se află în România cu ocazia reuniunii informale a miniştrilor şi 
secretarilor de stat pentru afaceri europene din statele membre ale Uniunii Europene, în contextul exercitării de 
către România a Preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene. Oficialul european a participat, luni, la Biblioteca 
Centrală Universitară din Bucureşti, la evenimentul la care Şcoala Naţională de Studii Politice şi Administrative 
(SNSPA) i-a acordat înalta distincţie de Doctor Honoris Causa. După evenimentul organizat de SNSPA, 
Timmermans a plecat la Palatul Victoria, unde are o întrevedere cu premierul Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Europeană: A fost finalizat planul pentru a găsi soluţii de punere în aplicare a recomandărilor MCV 
Premierul Viorica Dăncilă şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, au finalizat luni planul 
de lucru al experţilor români şi europeni, care vor avea deja o primă întâlnire săptămâna aceasta, pentru a găsi 
soluţii de punere în aplicare a recomandărilor MCV. 
 “Cei doi înalţi oficiali au finalizat planul de lucru al experţilor români şi europeni care vor avea deja o primă 
întâlnire săptămâna aceasta, pentru a găsi soluţii de punere în aplicare a recomandărilor MCV. Săptămâna 
viitoare premierul şi prim vicepreşedintele CE Timmermans vor avea o întâlnire pentru a discuta progresul 
înregistrat de experţi", a declarat pentru MEDIAFAX un purtator de cuvânt al Comisiei Europene. 
Premierul Viorica Dăncilă şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, au avut luni, la Palatul 
Victoria, o întâlnire în cadrul căreia au discutat despre colaborarea dintre Guvernul României şi Comisia 
Europeană. Executivul a informat că discuţiile au fost constructive. 
”Primul-ministru Viorica Dăncilă si prim-vicepresedintele Comisiei Europene Frans Timmermans au avut astăzi 
(luni - n.r.), la Palatul Victoria o întâlnire în cadrul căreia au discutat despre colaborarea dintre Guvernul României 
şi Comisia Europeană. Discuţiile au fost constructive şi au reprezentat o continuare a celor deja stabilite în cadrul 
întrevederii ce a avut loc la Bruxelles, săptămâna trecută. Ambele părţi au apreciat că este nevoie de un dialog 
constructiv şi au convenit asupra paşilor de urmat în perioada următoare. Cei doi oficiali au punctat nevoia unei 
bune cooperări intre Executivul României şi Comisia Europeană”, informează Guvernul într-un comunicat remis 
MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, cei doi înalţi oficiali au agreat planul de lucru al experţilor români şi europeni care vor avea 
deja o prima întâlnire săptămâna aceasta, pentru a găsi cele mai bune soluţii. 
”În acest context au agreat că o nouă întâlnire va avea loc săptămâna viitoare cu ocazia vizitei doamnei prim-
ministru la Bruxelles”, se mai arată în comunicatul Guvernului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă s-a întâlnit cu Hans Klemm. Despre ce au discutat 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit luni cu ambasadorul SUA la București, Hans Klemm. Cei doi au discutat 
despre parteneriatul strategic bilateral, potrivit unui comunicat al Guvernului. 
„Premierul român şi ambasadorul SUA au remarcat menţinerea şi aprofundarea dinamicii pozitive a 
Parteneriatului Strategic bilateral. Totodată, a fost evidenţiată importanţa dialogului bilateral la nivel înalt, mai 
ales în contextul convorbirii recente între prim-ministrul României şi vicepreşedintele SUA”, se arată în comunicat. 
„Prim-ministrul Viorica Dăncilă a exprimat angajamentul ferm al întregului Executiv şi al său personal pentru 
extinderea şi aprofundarea în continuare a cooperării România-SUA. Înaltul demnitar român a reiterat susţinerea 
fermă de către ţara noastră a unei relaţii transatlantice robuste, ca premisă esenţială pentru asigurarea securităţii 
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şi prosperităţii. În context, a subliniat oportunitatea reprezentată de exercitarea de către România a Preşedinţiei 
Consiliului Uniunii Europene pentru promovarea unei agende pozitive în relaţia transatlantică, bazată pe dialog şi 
consens”, se arată în comunicat. 
Conform sursei citate, cele două părţi au subliniat importanţa colaborării România-SUA în planul securităţii, cu 
anvergură regională. Prim-ministrul Viorica Dăncilă a evidenţiat contribuţia României la efortul aliat de repartizare 
echilibrată a costurilor în domeniul apărării, prin menţinerea unui nivel crescut al alocărilor bugetare în acest scop 
pentru anul 2019 şi continuarea programului de înzestrare a Forţelor Armate române. 
Ambasadorul Hans Klemm a apreciat acţiunile desfăşurate sub egida Preşedinţiei române a Consiliului Uniunii 
Europene care vizează combaterea antisemitismului şi păstrarea memoriei Holocaustului, mulţumind prim-
ministrului Viorica Dăncilă pentru evenimentul organizat la Bruxelles (7 februarie 2019) şi pentru pregătirea 
conferinţei de la Bucureşti, din această săptămână, potrivit comunicatului. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis a promulgat bugetul asigurărilor sociale de stat: Pensionarii nu trebuie să sufere din nou/ Dacă PSD 
nu guvernează pentru ţară, să plece de la guvernare  
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat luni că a promulgat legea privind bugetul asigurărilor sociale de stat pe anul 
2019, susţinând că ”pensionarii nu trebuie să sufere din nou din cauza incompetenţei şi indiferenţei PSD”. 
”Astăzi este ultima zi a termenului de promulgare pentru Legea bugetului asigurărilor sociale de stat pe anul 2019. 
Deşi nu ştim ce va face Guvernul cu Legea plafoanelor, lege declarată neconstituţională – atât de prost a lucrat 
PSD -, apoi ce va face Parlamentul cu Legea bugetului de stat pe anul 2019, am decis, deci, să promulg Legea 
bugetului asigurărilor sociale de stat. Pensionarii nu trebuie să sufere din nou din cauza incompetenţei şi 
indiferenţei PSD”, a anunţat Klaus Iohannis. 
El a mai spus că dacă legea nu ar fi promulgată acum pensionarii ar fi direct afectaţi, pentru că orice nouă 
întârziere blochează acordarea unor drepturi spociale, cum ar fi biletele de tratament balnear. 
”În acelaşi timp, reiau solicitarea adresată guvernului şi Parlamentului - asiguraţi-vă că sumele necesare pentru 
plata integrală a pensiilor pe 2019 să fie prevăzute în buget, asiguraţi-vă că finanţarea acestor cheltuieli se face cu 
respectarea legii, adică siguraţi-vă că finanţarea acestor cheltuieli se face cu respectarea legii, adică sumele corect 
calculate să fie incluse în buget în totalitate şi aprobate prin lege pe o perioadă de un an, deci până la sfârşitul 
anului în curs. Calculele arată că lipsesc circa 1,4 miliarde lei pentru acoperirea în integralitate a pensiilor pe anul 
curent, 2019. Practica de completare a sumelor la rectificări sau orice alte artificii contabile marca PSD nu mai 
reuşesc să convingă pe nimeni”, a adăugat şeful statului. 
El a atras atenţia că practica recentă a Guvernului de a majora pensiile abia în luna septembrie este ”un alt mod 
pesedist de a vinde oamenilor iluzii”. 
”Creşterea pensiilor ar fi trebuit şi ar fi putut să se producă mult mai devreme, potrivit prevederilor legale 
referitoare la indexarea cu rata inflaţiei şi creşterea reală a salariului mediu brut din anul anterior, astfel încât 
pensionarii să nu sufere din cauza scăderii puterii de cumpărare a banilor. Deci, repet ca să se înţeleagă bine. 
Pensiile se puteau creşte mult mai repede decât aşa cum vrea PSD, adică de la 1 septembrie. Sau, cu alte cuvinte, 
din punct de vedere legal şi fără nicio intervenţie din pix a PSD, pensionarii ar fi avut dreptul la creşterea pensiilor 
cu mult mai devreme. Cum şi copiii ar fi putut primi alocaţii majorate de la 1 martie dacă PSD şi-ar fi dorit cu 
adevărat acest lucru. Guvernarea PSD a eşuat, iar cei care vor plăti pentru a acoperi dezastrul produs sunt, din 
păcate, cetăţenii. Tocmai categoriile sensibile, precum pensionarii, vor fi cele mai afectate de spirala creşterii 
preţurilor, de inflaţia galopantă, de lipsa investiţiilor în sănătate”, a mai spus Klaus Iohannis. 
Iohannis: Dacă PSD nu guvernează pentru ţară, să plece de la guvernare  
Preşedintele Klaus Iohannis i-a acuzat luni pe liderii PSD pentru că au întârziat adoptarea bugetului în Parlament şi 
le-a transmis acestora ”să plece de la guvernare” dacă nu o fac pentru ţară. El a indicat PPSD ca fiind ”unicul 
vinovat” pentru neaprobarea bugetului până în prezent. 
”Din cauza PSD dezvoltarea României din ultimii ani a rămas mult în urmă şi rezultatele se văd. Este culmea 
eşecului să nu reuşeşti să aduci dezvoltare prin investiţii majore în spitale, autostrăzi, în şcoli într-o perioadă în 
care economia creşte şi oportunităţi există. PSD a uitat un principiul de bază al democraţiei - când guvernezi, o 
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faci în primul rând pentru ţară, nu pentru tine. Dacă nu e capabil să respecte acest principiu - şi dovedeşte în 
fiecare zi că nu este - să plece de la guvernare”, a declarat Klaus Iohannis. 
El a mai spus că Guvernul a trimis Parlamentului proiectul de buget abia în februarie, cu o întârziere de trei luni. 
”Aşa că să nu mai ţipe PSD-ul la televizor. Declaraţiile mincinoase sunt legate de responsabilitate nu pot ascunde 
evidenţa. PSD este unicul vinovat de situaţia la care ne găsim. După ce a întârziat inadminsibil de mult, Guvernul 
nu a fost capabil nici măcar să vina cu un buget realist axat pe priorităţile României. E drept că este un buget 
foarte bun, dar pentru creşterea prosperităţii PSD ului, dar nu al României. Veniturile bugetului de stat sunt 
supraevaluate şi incerte în timp ce cheltuuielile arată o procupare vădită pentru finanţarea partidului şi a clientalii 
sale, a PSD şi nu pentru funcţionarea statului, în beneficiul cetăţeanului. Acestea sunt câteva dintre motivele 
pentru care am retrimis bugetul în parlament. Mă adresez parlamentarilor: trataţi cu seriozitate, până nu e prea 
târziu”, a adăugat Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a trimis vineri Parlamentului pentru reexaminare Legea bugetului de stat pe anul 
2019, după ce judecătorii CCR au decis că legea este constituţională. Iohannis susţine că legea este fundamentată 
pe o prognoză nerealistă, iar pe de altă parte, că nu asigură o reală funcţionare a unor instituţii publice cu rol 
esenţial în societate. 
 (Sursa: Mediafax) 
 

 Motivare CCR pe protocoale: Sunt în afara ordinii constituţionale. SRI nu are atribuţii judiciare, iar legiuitorul 
a luptat contra unei paradigme juridice neconstituţionale de peste 9 ani  
Curtea Constituţională a României arată, în motivarea ce vizeză încheierea protocoalelor secrete dintre Ministerul 
Public şi SRI, că acestea sunt în afara ordinii constituţionale şi au obligat legiuitorul să lupte contra unei paradigme 
juridice neconstituţionale de peste 9 ani. 
"Constatăm că Serviciul Român de Informaţii nu poate avea atribuţii judiciare, nefiind un organ de urmărire 
penală, astfel că nu poate exercita acte de urmărire penală, separat sau în colaborare cu procurorii, şi implicit nu 
poate strânge şi administra probe referitoare la o cauză penală", se arată în motivarea Curţii Constituţionale, cu 
privire la încheierea protocoalelor secrete din 2009 şi 2016. 
Sursa citată arată că analizând conţinutul lor celor două protocoale, respectiv Protocolul nr.00750 din 4 februarie 
2009 şi Protocolul nr.09472 din 8 decembrie 2016, se constată că obiectivele ce au vizat, în principal, ”planurile 
comune de acţiune” şi ”echipele operative comune” stabilite prin primul Protocol [art.3 lit.g)], în condiţiile în care 
acest articol nu se prevede doar la cooperarea în vederea prevenirii ameninţărilor securităţii naţionale, ci vizează 
şi combaterea ”infracţiunilor grave”, depăşesc cadrul legal, în condiţiile în care SRI nu are calitatea de organ de 
urmărire penală şi, prin urmare, nici competenţă în acest domeniu. 
"Serviciul Român de Informaţii nefiind un astfel de furnizor, înseamnă că suportul tehnic acordat excedează 
cadrului legal stabilit prin normele Codului de procedură penală. (...) Curtea, în această fază a analizei 
sale,constată că problema principală dedusă judecăţii sale vizează faptul că Ministerul Public şi-a asumat rolul de 
legiuitor, adăugând la lege, prin conţinutul „protocoalelor de colaborare”. În aceste condiţii, Curtea este chemată 
să aprecieze asupra efectelor sistemice produse de protocoalele respective asupra drepturilor şi libertăţilor 
fundamentale, din moment ce se impută faptul că au fost obţinute mijloace de probă cu încălcarea repartizării 
constituţionale a competenţelor. Astfel, atât în raport cu Parlamentul, cât şi în raport cu Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie şi celelalte instanţe judecătoreşti, conflictul are natură constituţională, susţinându-se şi imputându-se 
Ministerului Public faptul că s-a subrogat legiuitorului şi a emis un act legislativ simulat, ceea ce a dus la situaţia în 
care justiţia să fie înfăptuită pe baza unui asemenea act. Toate acestea pun în discuţie dezvoltarea unei 
paradigme juridice, care coroborată cu ineficienţa sau lipsa unui mecanism instituţional autoreglator, indică 
relevanţa constituţională a litigiului, ceea ce angajează, astfel, competenţa Curţii Constituţionale", se arată în 
motivare. 
"În măsura în care misiunea reglării sistemului constituţional revine în exclusivitate în sarcina justiţiabilului, care 
este pus, astfel, în situaţia de a lupta pentru garantarea drepturilor sau libertăţilor sale în contra unei paradigme 
juridice neconstituţionale, dar instituţionalizate de peste 9 ani”, mai transmite sursa citată. 
Curtea reţine că, începând cu anul 2009, s-au creat premisele normative pentru ca Serviciul Român de Informaţii 
să exercite atribuţii de cercetare penală în orice domeniu. "Or, acest aspect duce la încălcarea art.1 alin.(4) privind 
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separaţia şi echilibrul puterilor în stat şi art.61 alin.(1) din Constituţie cu privire la rolul Parlamentului de unică 
autoritate legiuitoare a ţării". 
În motivare se precizează că prin prevederi, se nesocoteşte competenţa Parlamentului, diminuează rolul 
procurorului în cadrul procesului penal şi sporesc rolul serviciilor secrete în cadrul acestuia. "Prin diminuarea 
garanţiilor asociate acestora în sensul că activitatea de obţinere a probelor o poate realiza un serviciu de 
informaţii care nu are calitatea de organ de cercetare penală special. Toate aceste încălcări ale Constituţiei atrag 
aplicarea sancţiunii plasării întregului protocol în afara ordinii constituţionale". 
CCR a admis,în 16 ianuarie, sesizarea Camerei Deputaţilor referitoare la existenţa unui conflict între Parlament şi 
Ministerul Public care prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, chiar şi după 
denunţarea lor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Judecătorii din CSM amână o decizie după scrisorile preşedinţilor de tribunal şi de curţi de apel 
Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) transmite luni, după şedinţă, că va analiza 
atât problemele ridicate în cadrul adunărilor generale ale instanţelor, cât şi cele două scrisori ale unor preşedinţi 
şi vicepreşedinţi de tribunale şi curţi de apel. 
"Având în vedere întregul context actual reprezentat de poziţia publică a unor magistraţi referitoare la 
desemnarea unei delegaţii de aproximativ 30 de judecători şi procurori care să se deplaseze la Bruxelles pentru a 
discuta cu membrii Comisiei Europene, poziţiile exprimate de judecători în cadrul adunărilor generale, precum şi 
cele două scrisori publice adresate Consiliului Superior al Magistraturii de către conducerile tribunalelor şi curţilor 
de apel din ţară, Secţia pentru judecători subliniază rolul constituţional şi legal al Consiliului Superior al 
Magistraturii, în calitatea sa de garant al independenţei justiţiei şi autoritate reprezentativă a sistemului de 
justiţie în raport cu alte instituţii ori autorităţi publice, atât naţionale, cât şi internaţionale", se arată într-un 
comunicat de presă al Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), remis luni MEDIAFAX. 
Secţia mai transmite că va analiza toate problemele ridicate în cadrul adunărilor generale ale instanţelor 
judecătoreşti, care fac obiectul hotărârilor adoptate de acestea în ultima perioadă, precum şi aspectele 
învederate în cele două scrisori deschise şi va întreprinde toate demersurile legale pentru apărarea şi garantarea 
independenţei justiţiei, urmând să adopte reacţii instituţionale în acest sens. 
"Totodată, Secţia pentru judecători adresează un apel la responsabilitate şi echilibru către întregul corp al 
judecătorilor, chemându-i pe aceştia să susţină Consiliul Superior al Magistraturii în adoptarea unei poziţii 
comune şi unitare în vederea îndeplinirii rolului său constituţional", potrivit sursei citate. 
Secţia pentru judecători s-a întrunit luni după ce 30 de şefi de parchete şi 30 de şefi de tribunale au transmis câte 
o scrisoare prin care cer Secţiei pentru judecători să ia atitudine în privinţa protestelor magistraţilor. 
Astfel, 30 de preşedinţi şi vicepreşedinţi ai curţilor de apel din ţară au precizat într-o scrisoare că îşi exprimă 
dezacordul faţă de demersul unor judecători care merg la Bruxelles pentru a prezenta oficialilor situaţia din 
România, subliniind că ei nu susţin astfel de iniţiative politice în timp ce alţi 30 de şefi de tribunale au cerut, tot 
printr-o scrisoare, să restabilească de urgenţă cadrul în care judecătorii se pot manifesta, făcând referire la 
acţiunile de protest şi suspendare a activităţii din ultima perioadă. 
În replică, Asociaţiile “Forumul Judecătorilor din România”, ”Mişcarea pentru Apărarea Statutului Procurorilor” şi 
”Iniţiativa pentru Justiţie” spun că lipsa unui dialog dialog real cu judecătorii şi procurorii a determinat mii de 
magistraţi să protesteze sub diverse forme, de la suspendarea şedinţelor de judecată şi până la ieşirea pe treptele 
instanţelor şi parchetelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noi proteste în ţară şi pe treptele Palatului de Justiţie din Capitală: Zeci de magistraţi şi-au exprimat 
nemulţumirea faţă de OUG pe legile jusţiţiei  
Zeci de magistraţi au protestat, luni seară, din nou pe treptele Palatului de Justiţie din Capitală faţă de modificările 
aduse prin ordonanţă de urgenţă legilor justiţiei. 
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Câteva zeci de magistraţi au ieşit, luni seară pe scările Palatului de Justiţie din Bucureşti, purtând în mâini coli pe 
care au imprimate mesaje precum „Stop ordonanţelor date peste noapte", "We share the same values/ RO 
belongs in EuROpe" şi "Independent Magistrates = Independent Europe". 
"Protestul nostru continuă pentru că noi lucrăm pe baza unor principii şi a unor valori. Ele nu se schimbă. Uneori 
se schimbă modalităţile de manifestare, dar în acest moment anumite reguli care caracterizează statul de drept 
sunt date peste cap. Una dintre ele o reprezintă transparenţa, o reprezintă echilibrul puterilor în stat şi observaţi 
şi dumneavoastră că de ceva timp ele suferă ceva derapaje. E cam brutal spus, dar se pare că nu avem cum să ne 
întoarcem. De la OUG 7 mesajul nostru a fost de neconsultare al magistraţilor şi s-a continuat cu adoptarea OUG 
12 într-o formă care include prevederi suplimentare faţă de cele discutate cu magistraţii şi lucrul ăsta e o decizie 
pe care colegii noştri o iau în cadrul adunărilor generale din parchete, nu este o decizie care vine de la cineva, cum 
se zice, de la Bucureşti. Este decizia fiecăruia", a declarat procurorul Gabriela Scutea. 
"Încercarea de a transmite un mesaj cu privire la nevoia de restabilire a statului de drept. S-a încercat ducerea în 
derizoriu a demersurilor noastre şi reducerea importanţei mesajului nostru la interese oarcecum personale, de 
salarizare , de preocupări cu referire la ipoteza de a ne fi şefi de rang înalt judecători ori nu e vorba despre aşa 
ceva, nu e vorba de interese meschine, e mult mai mult de atât", a spus şi procurorul Romulus Varga, de la 
Parchetul General. 
Magistraţii au fost susţinuţi şi de câţiva protestatari #rezist. 
Zeci de magistraţi din Constanţa au protestat faţă de OUG 7 
Aproximativ 40 de magistraţi constănţeni au protestat, luni, faţă de modificările aduse Legilor Justiţiei prin OUG 7, 
aceştia ieşind, timp de jumătate de oră, în faţa Judecătoriei din Constanţa. La protestul magistraţilor faţă de OUG 
7 au participat, pe lângă procurori, şi judecători de la instanţe. 
Prim-procurorul Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanţa, Viorel Teliceanu, spune că sunt foarte puţini cei 
care se opun protestelor din justiţie şi că magistraţii vor continua să se exprime în acest fel „până când cei care 
sunt în măsură să ia astfel de decizii vor înţelege că nu protestăm nici pentru bani, nici pentru alte interese 
personale”. 
„Modificările aduse la OUG7 nu sunt suficiente. Încă discutăm de această secţie specială care, în continuare, are 
probleme de neconstituţionalitate. Mă refer la modul de alegere a procurorilor, fie că vorbim de cei cu funcţie de 
execuţie, fie că vorbim de cei de conducere. Nu uitaţi că şeful acestei secţii este numit de plenul CSM, iar din plen 
fac parte persoane numite de Senatul României, persoane numite prin vot eminamente politic şi atunci ce 
discutăm despre depolitizarea Justiţiei. (…)Solicităm abrogarea OUG7, cu acea excepţie de admiterea la Institutul 
Naţional al Magistraturii”, a declarat Teliceanu. 
Sadâc Zafer, procuror la Parchetul Tribunalului Constanţa, spune că fiecare cetăţean are dreptul să îşi exprime 
nemulţumirea în legătură cu anumite lucruri care i se par incorecte şi speră ca decidenţii politici să fie să convinşi 
să renunţe la „modificările intempestive şi netransparente ale OUG7 /2019, întrucât contravin principiilor 
constituţionale, contravin recomandărilor care ne-au fost făcute nouă de către organismele europene, respectiv 
Comisia Europeană, Comisia de la Veneţia, GRECO, în legătură cu modificările legislative făcute prin ordonanţe de 
urgenţă”. 
Protestul a durat o jumătate de oră şi s-a încheiat fără incidente. 
Procurorii Parchetului de pe lângă Judecătoria Constanţa şi-au suspendat activitatea încă din data de 25 februarie, 
ca formă de protest faţă de modificările aduse legilor justiţiei, ei fiind urmaţi câteva zile mai târziu şi de procurorii 
Parchetului de pe lângă Tribunalul Constanţa. Tot de atunci, ei au ieşit în zilele lucrătoare, câte o jumătate de oră, 
pe treptele din faţa Judecătoriei Constanţa, fiindu-le alături şi procurori ai DNA, iar din 1 martie, şi magistraţi de la 
instanţele din Constanţa, 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Membrii comunităţii academice din Iaşi, apel pentru implicare în apărarea statului de drept 
Un grup de 79 de personalităţi ai comunităţii academice din Iaşi, printre care istorici, medici, matematicieni, 
scriitori, filologi, chimişti şi ingineri au semnat, luni, un apel adresat cetăţenilor pe care îi invită să se implice în 
apărarea statului de drept, a democraţiei şi a valorilor europene. 
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În apelul apelul formulat de Alexandru Călinescu - istoric literar şi publicist, Flavius Solomon - istoric, Eugen 
Vărvărucă - matematician, Gelu Bourceanu - chimist, Florea Ioncioaia – istoric şi jurnalist, Răzvan Socolov - medic, 
Cezar Catrinescu - chemist, Dorin Dobrincu - istoric, Codrin Liviu Cuţitaru - filolog, membrii comunităţii academice 
din Iaşi afirmă că, de doi ani, în România are loc „un asalt continuu asupra statului de drept”. 
Potrivit acestora, coaliţia de guvernare continuă „un demers profund toxic” şi a trecut „la modificarea brutală, 
fără o consultare autentică a magistraţilor, a partidelor de opoziţie şi a opiniei publice, a cadrului legal privind 
organizarea sistemului judiciar, îndeosebi a legislaţiei referitoare la combaterea corupţiei”. 
Semnatarii apelului spun că modificările aduse legilor justiţiei ar fi o „adevărată operă de inginerie legislativă, la 
limita prevederilor Constituţiei, aşa cum reiese inclusiv din decizii ale Curţii Constituţionale”, care au dus la legi, 
ordonanţe sau hotărâri de guvern prin care este anulată „independenţa justiţiei în raport cu puterea politică şi 
face aproape imposibilă lupta împotriva celui mai periculos flagel care macină societatea românească, corupţia”. 
„Cea mai recentă probă a faptului că acest uriaş efort urmăreşte demantelarea ideii de justiţie ca proces 
instituţional legitim, predictibil şi independent în România, o constituie Ordonanţa de Urgenţă nr. 7/2019. Criticat 
atât de corpul magistraţilor din România, cât şi de instituţiile europene, actul normativ aduce grave atingeri 
independenţei justiţiei şi separaţiei puterilor în stat, după cum induce şi o stare de confuzie generalizată cu privire 
la funcţiile justiţiei într-un stat democratic”, scriu semnatarii apelului. 
Totodată, membrii comunităţii academice ieşene se arată îngrijoraţi că „atacul asupra justiţiei reprezintă 
începutul alunecării României către un sistem oligarhic, iliberal, în care întreaga putere va aparţine unui grup 
restrâns de persoane, după modele deja consacrate în ţări din estul Europei, America Latină, Africa şi Asia”. 
Aceştia îndeamnă cetăţenii să se implice public prin mijloacele legale şi democratice garantate de Constituţie, în 
apărarea statului de drept, a democraţiei şi a valorilor europene. 
Semnatarii apelului sunt: Flavius Solomon – istoric, Alexandru Călinescu - istoric literar, Eugen Vărvărucă – 
matematician, Florea Ioncioaia – istoric, Gelu Bourceanu – chimist, Răzvan Socolov – medic, Cezar Catrinescu – 
chimist, Codrin Liviu Cuţitaru – filolog, Alexander Rubel - istoric şi germanist, Bogdan Creţu – filolog, Dorin 
Dobrincu – istoric, Ioan Bucătaru – matematician, Leonidas Rados – istoric, Livia Ciupercă – scriitor, Adrian 
Ungureanu - inginer chimist, Vasile Iancu – scriitor şi publicist, Mihai Chiper – istoric, Florin Cîntic - publicist, 
arhivist şi istoric, Marius Spînu – economist, Eugen Munteanu – filolog, Eugen Huzum – filosof, Ionel-Dumitrel 
Ghiba – matematician, Mariana Codruţ – scriitoare, Ovidiu Buruiană – istoric, Adina Hulubaş – filolog şi etnograf, 
Victor Cojocaru – arheolog şi istoric, Dănuţ Mănăstireanu – teolog, Emil Dumitriu - inginer chimist, Laurenţiu 
Rădvan – istoric, Petru Bejan – filosof, Ionuţ Drobotă – agronom, Lucian Leuştean – istoric, Cristina Irimia – 
redactor, Ioan Pop – matematician, Doina Mihaela Popa – filolog, Gabriela Ilovan – scriitor, Emilia Chiscop – 
jurnalist, Liviu C. Florescu – matematician, Alexandru Cohal – filolog, Daniel Lepădatu - inginer construcţii, Dragoş 
Zetu – filolog, Doina Lutic – chimist, Laura Cuţitaru – filolog, Mariana Neamţu – chimist, Ioan Alexandru Tofan – 
filosof, Mihai Mîrza – istoric şi arhivist, Florin Olariu – filolog, Oana Constantinescu – matematician, Laura Bălan – 
arhitect, Simona Modreanu – filolog, Lavinia Grumeza – arheolog şi istoric, Ana Vrăjitoru – filolog, Mihaela Nică - 
consilier juridic, Cătălin Botoşineanu – istoric şi arhivist, Monica Frunză – filolog, Maria Tolescu - speaker şi 
trainer, Veronica Olariu – filolog, Cristinel Zănoagă – oenolog, Elena Ciortescu – filolog, Florentin Picioroagă – 
informatician, Astrid Cambose – filolog, George Bilavschi - arheolog, istoric, Doris Mironescu – filolog, Claudia 
Nădejde – chimist şi fizician, Lăcrămioara Petrescu- filolog, Verşavia Curelaru – psiholog, Vlad Cojocaru – filolog, 
Gheorghe Odăgeriu – oenolog, Diana Gradu – filolog, Andrei Stipiuc – filolog, Gheorghe Odăgeriu – oenolog, 
Eugenia Dima – filolog, Sorina Postolea – filolog, Dinu Moscal – filolog, Ana-Maria Pălimariu – filolog, Loredana 
Cuzmici – filolog, Simona Mitroiu – filosof şi istoric, Daniela Mitrofan – psihoterapeut şi Laura Manea – filolog. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea lobby-ului, proiectul iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu, adoptată tacit de Senat 
Senatul a adoptat, luni, proiectul Legii lobby-ului iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu şi ALDE. Proiectul a fost 
retrimis săptămâna trecută la Comisia juridică, la cererea senatorului ALDE Ionuţ Sibinescu, pentru modificărea 
articolului care reglementează semnificaţia termenilor folosiţi. 
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Articolul trei al proiectului reglementează semnificaţia termenilor şi a expresiilor folosite în lege, precum 
activitatea de lobby, contract de lobby, societate de lobby, lobbyist, lobbyist intern, asociţaie de interese, 
reprezentant al grupurilor de interese şi reprezentanţi publici. 
"Proiectul legislativ are ca obiect de reglementare stabilirea cadrului juridic privind obligaţiile de conduită şi de 
înregistrare a unor persoane sau grupuri, în asociere cu activităţile prin intermediul cărora se urmăreşte 
influenţarea directă a activităţii de legiferare şi a proceselor decizionale la nivelul administraţiei publice centrale şi 
locale, în vederea asigurării unei funcţionări corespunzătoare a autorităţilor publice şi procesului de luare a 
deciziilor la nivelul acestora, pentru ca instituţiil statale să îşi păstreze legitimitatea şi reprezentativitatea, iar 
influenţarea proceselor decizionale să fie posibilă în condiţii de egalitate şi transparenţă", conform raportului 
Comisiei juridice, de numiri, disciplină, imunităţi şi validări. 
Activitatea de lobby reprezintă, potrivit iniţiativei legislative, „orice contact organizat și structurat cu 
reprezentanți publici pentru exercitarea unei influențe în interesul unui client” în sensul influențării activităţ̦ii de 
legiferare și a deciziilor administrației publice. Lobbyist-ul este definit ca fiind „o persoană care exercită o 
activitate de lobby în calitate de angajat sau prestator în cadrul unei societăţi de lobby sau în cadrul unei societăţi 
care include lobby-ul în obiectul său de activitate”. 
Astfel, potrivit proiectului de lege a lobby-ului, reprezentanţii publici (demnitarii numiți sau aleși, funcționarii 
publici și personalul contractual) nu pot desfăşura activitatea de lobbyist. De asemenea, conflictele de interese și 
incompatibilitățile pentru persoanele care fac obiectul Legii nr.161/2003 în relația cu societăţile comerciale „se 
aplică întocmai şi în relaţia cu societăţile de lobby şi cu societăţile care angajează lobby-işti interni”. 
De asemenea, „este nulă orice clauză dintr-un contract de lobby prin care se prevede onorariu de succes în 
măsura în care activitatea de lobby urmăreşte încheierea contractelor cu statul sau cu o unitate administrativ-
teritorială”, mai arată în proiectul legislativ. 
Încălcarea acestei prevederi de către un client al unei activităţi de lobby, respectiv de către o societate de lobby 
sau de o societate care angajează lobişti interni, constituie contravenţie şi se sancţionează cu amendă de până la 
50.000 lei. În cazul săvărâşirii repetate a faptei, amenda este de 100.000 lei. Constatarea şi sancţionarea 
contravenţiei în acest caz se efectuează de către personalul de specialitate din cadrul Ministerului Finanţelor 
Publice. 
Iniţiativa legislativă mai prevede că lobbyist-ul trebuie să-şi prezinte misiunea la primul contact cu un 
reprezentant public. 
„O persoană care desfăşoară o activitate de lobby şi de reprezentare a intereselor trebuie să prezinte misiunea sa, 
la primul contact cu un reprezentant public, precum şi identitatea şi preocupările specifice ale beneficiarului sau 
clientului său, respectiv ale asociaţiei de interese; să nu dobândească informaţii într-o modalitate sau formă 
ilegală; să comunice informaţiile deţinute pentru exercitarea activităţii sale cu respectarea adevărului; să se 
informeze cu privire la restricţiile de activitate şi la normele de incompatibilitate adoptate pentru reprezentanţii 
publici şi să respecte restricţiile respective; să nu exercite nicio formă de presiune ilegală sau inadecvată asupra 
reprezentanţilor publici; aceasta nu exclude efectuarea acţiunilor legale în sensul prevederilor legii civile, pentru a 
asigura efectele necesare unei intervenţii”, mai stipulează proiectul de lege. 
De asemenea, iniţiativa prevede înfiinţarea Registrului de lobby şi de reprezentare a intereselor, administrat de 
Oficiul Registrului Comerţului de pe lângă Tribunalul Bucureşti. Organizarea și funcționarea Registrului de lobby și 
de reprezentare a intereselor se aprobă prin Hotărâre a Guvernului, inițiată de Ministerul Justiției. Societățile de 
lobby și societățile care angajează lobbyiști, precum şi lobbyiștii și lobbyiștii interni, pot exercita activități de lobby 
numai de la data înregistrării în Registrul de lobby. 
Propunerea legislativă privind transparenţa în domeniul lobby-ului şi al reprezentării intereselor a fost înregistrată 
în Senat, pe 25 septembrie 2018, şi a primit raport de admitere, fără amendamente, de la Comisia juridică pe 28 
februarie. 
Senatul a retrimis, pe 4 martie, proiectul Legii lobby-ului iniţiat de Călin Popescu Tăriceanu şi ALDE la Comisia 
juridică, la cererea senatorului senatorului ALDE Ionuţ Sibinescu, motivând necesitatea modificării articolului care 
reglementează semnificaţia termenilor folosiţi în iniţiativă. 
Termenul de adoptare tacită pentru proiect s-a împlinit pe 6 martie, Senatul fiind primul for sesizat, proiectul 
urmează să intre în dezbaterea Camerei Deputaţilor, în calitate de for decizional. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a adoptat tacit propunerea legislativă pentru aprobarea obiectivului "Autostrada Estului" 
Senatul a adoptat tacit propunerea legislativă privind construcţia obiectivului de investiţii "Autostrada Estului", 
termenul de dezbatere şi adoptare fiind împlinit pe data de 6 martie. 
Conform articolului 1 al proiectului legislativ, "Prezenta lege aprobă executarea obiectivului de investiţii 
Autostrada Galaţi - Brăila - Buzău - Ploieşti, denumită în continuare <Autostrada Estului>", conform formei 
iniţiatorului a iniţiativei legislative. 
Construcţia acesteia urmează a fi finanţată de la bugetul de stat, dar şi din credite externe sau fonduri europene. 
Articolul 2 al proiectului legislativ prevede că, "Obiectivul de investiţii Autostrada Estului se finanţează de la 
bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Tranporturilor, în limita sumelor aprobate anual cu această destinaţie, 
din credite externe şi din fonduri europene", conform sursei citate 
De asemenea, responsabil pentru construcţia acestuia va fi Ministerul Transporturilor, termenul pentru finalizarea 
acestuia fiind de 4 ani de la data intrării în vigoare a legii. 
Necesitatea iniţiativei legislative este motivată de faptul că "cele trei tronsoane de autostrăzi construite până în 
acest moment leagă Bucureştiul doar de câteva oraşe mai importante, condiţia sine qua non pentru creşterea 
competitivităţii Regiunii de dezvoltare Sud-Est este construirea unei autostrăzi care să lege oraşele Galaţi, Brăila şi 
Buzău de Bucureşti şi, implicit, de coridoarele de transport pan-europene". 
De asemenea, conform sursei citate, "Guvernul României a aprobat Master Planul General de Transport al 
României care prevede construirea de drumuri expres care să conecteze oraşele Galaţi, Brăila, Buzău şi Ploieşti, 
urmând a fi implementat în orizontul de timp 2030". De asemenea, România a mai adoptat "Strategia de 
dezvoltare a reţelei de drumuri şi autostrăzi din România care prevedea construirea unei autostrăzi între oraşe, 
urmând a fi implementată în orizontul de timp 2018". 
Proiectul legislativ a fost iniţiat de mai mulţi deputaţi şi senatori PMP. 
For decizional este Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ecaterina Andronescu: Simularea examenelor pentru elevi este absolut necesară/ Încercăm să realizăm 
infrastructura pentru a extinde masa caldă la şcoală 
Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a declarat, luni, în Parlament, că simularea examenelor, criticată în 
spaţiul public, este necesară pentru a nu mai avea situaţii precum cele din anii trecuţi, în care mulţi elevi nu au 
promovat examenele de evaluare sau de Bacalaureat. 
"Simularea examenelor pe care foarte mulţi dintre dvs aţi criticat-o cred că este absolut necesară, pentru că nu 
putem să mai acceptăm situaţiile cu care ne-am confruntat în anii trecuţi, situaţii în care un număr important de 
elevi nu trec măcar cu nota 5 examenul de evaluare sau nu trec examenul de Bacalaureat. De aceea, întorcându-
ne la lege, am impus pregătirea elevilor prin ceea ce am numit pregătire remedială prevăzută de lege, pentru că 
legea spune 75% din activitatea didactică este destinată predării şi evaluării, restul de 25% din orele prevăzute în 
program sunt alocate pentru pregătirea remedială pentru consolidarea cunoştiinţelor", a declarat Andronescu. 
Aceasta a spus că învăţământul dual este calea de urmat pentru întreg învăţământul profesional. 
"Cred că trebuie să profităm şi de interesul pe care îl au agenţii economici. Am văzut şcoala de la Braşov în care 
agenţii economici au investit 2,5 milioane euro şi aceea este direcţia în care trebuie să mergem integral cu şcoala 
profesională şi cu liceul tehnologic. Sunt multe oraşe din ţară care, pe modelul şcolii de la Braşov, îşi construiesc 
şcoli din această categorie duală. Nu am desfiinţat niciodată şcoala profesională, care se poate desfiinţa doar prin 
lege şi niciodată n-am arătat că fac din bugetul Ministerului cheltuieli iresponsabile", a mai afirmat ministrul 
Educaţiei. 
Membrul Executivului susţine că elevii din sistemul de învăţământ suferă din cauza unei societăţi dezbinate. 
"Consider că dacă ne uităm cu mai mare atenţie la ceea ce se întâmplă în învăţământ, învăţământul chiar poate să 
fie sistemul care ne uneşte într-o societate extrem de dezbinată. Elevii din şcoală sunt într-o suferinţă din cauza 
acestei dezbinări. De aceea n-am să fac niciodată lucrul acesta", a spus Ecaterina Andronescu. 
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Ea s-a referit la o viitoare lege a învăţământului prin care să fie stabilită clar viziunea pe care actul normativ 
trebuie să-l dea sistemului. 
"Ne-am angajat cu o viitoare lege a învăţământului. Vom lua în considerare toate opiniile care vor fi exprimate 
public, dar în primul rând va trebui să stabilim cât se poate de clar obiectivele şi viziunea pe care legea trebuie să 
o dea sistemului de învăţământ. Ce fel de personalitate vrem să pregătim în şcolile noastre pentru societatea 
viitoare?", a afirmat ministrul Educaţiei. 
De asemenea, ea a prezentat şi situaţia structurală şi bugetară a Ministerului în general. 
"Anul acesta avem 2,87 milioane de elevi faţă de 4,3 milioane în urmă cu 15 ani. Este o realitate tristă. În sistemul 
de învăţământ avem 6.138 de şcoli, cu personalitate juridică, şi 11.205 structuri şcolare. În ceea ce priveşte corpul 
profesoral, dacă acum 15 ani aveam 250.000 de cadre didactice, azi avem 215.000, 24.000 de cadre didactice 
auxiliare şi 52.000 din categoria personalului nedidactic. În ceea ce priveşte învăţământul superior, cifrele arată că 
avem 449.000 de studenţi şi 22.000 de cadre didactice. Bugetul de anul acesta este, după opinia mea, un buget 
care arată intenţia de a avea mai multe proiecte pentru sistemul de educaţie. Este un buget care însumează 5,5% 
din PIB. El este cuprins din 39 de miliarde pe care le avem în bugetul nostru, cărora li se adaugă alte 17 miliarde 
pentru infrastructura şcolară, suma aceasta fiind înregitsrată în bugetul MDRAP. Banii pentru salarii sunt, cu 
asigurarea creşterilor salariale respective, sunt prevăzute aceste sume, aşa cum sunt prevăzute sumele cu care 
acoperim datoriille pe care le avem faţă de sistemul de învăţământ. Este vorba de hotărâri judecătoreşti rămase 
definitive până la 31 decembrie. Bugetul prevede 65 milioane din bani necesari şi suficienţi pentru a rezolva 
problema grupurilor sanitare pentru cele 1.486 de şcoli, dintre care 141 sunt şcoli cu personalitate juridică", a 
prezentat ministrul Educaţiei Naţionale. 
Andronescu: Încercăm să realizăm infrastructura pentru a extinde masa caldă la şcoală 
Ministrul Educaţiei Naţionale, Ecaterina Andronescu, a declarat, luni, în Parlament, că încearcă să realizeze 
infrastructura pentru a extinde masa caldă oferită în şcoli printr-un buget de 140 de milioane de lei. 
“Tot bugetul prevede o sumă pe care dvs aţi aprobat-o, de 140 de milioane, cu ajutorul căreia încercăm să 
realizăm infrastructura pentru a extinde masa caldă la şcoală. Nu putem să dăm masa caldă dacă nu avem spaţiile 
necesare pentru asigurarea securităţii alimentare pentru elevii noştri”, a spus ministrul. 
Ea a mai menţionat şi proiectul “Merg la şcoală” prin care vor fi achiziţionate rechizite şi echipament sportiv 
pentru un an de zile. 
“Este prevăzut un proiect de 600 de milioane pe care l-am numit «Merg la şcoală» şi care este de natură să 
asigure rechizite pentru un an de zile şi echipamentul sportiv necesar fiecărui elev din cei aflaţi în şcoala 
obligatorie”, a afirmat Andronescu. 
Ministrul a declarat că, în ceea ce priveşte bugetul MDRAP, sunt cuprinse 5.095 de şcoli în PNDL1, PNDL2, în POR. 
“În bugetul Ministerului, pentru educaţia timpurie, avem programul PRET, care prevede 380 de grădiniţe. Din cele 
380, 190 au fost deja realizate, restul sunt în curs în diferite etape”, a mai declarat ministrul Educaţiei Naţionale la 
“Ora Guvernului”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Învăţământul obligatoriu, extins treptat, până în 2030 
De anul viitor, învățământul devine obligatoriu de la grupa mare de grădiniță până în clasa a XII-a, dacă proiectul 
votat azi în Senat va deveni lege. 
Inițiativa prevede ca de la vârsta de 5 ani copiii să înceapă educația. 
Asta înseamnă 14 ani de școală obligatorie, în loc de 11, cum e în prezent. 
Iar din 2023 perioada obligatorie de studiu se va exinde la 15 ani. Adică va începe de la grupa mijlocie de 
grădiniță. 
Inițiativa legislativă a trecut de Senat, camera decizională, și va merge la președintele Klaus Iohannis pentru 
promulgare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Federația FAIR-MediaSind se opune categoric afilierii sindicatului șefilor TVR la  
Federația Internațională a Jurnaliștilor! 
Pentru a contracara solicitarea membrilor Consiliului Național al Federației Cultură și Mass-Media, care au cerut  
sprijinul Federației Internaționale a Jurnaliștilor, în vederea sancționării abuzurilor din Societatea Română de 
Televizune –SRTV,  prin demiterea, de către Parlamentul României, a  Președintelui-Director General al Societății 
Române de Televiziune, Doina Gradea (vezi aici), sindicatul controlat de conducerea SRTV a depus la secretariatul 
general al FIJ  o  cerere  de afiliere.  
Federatia Internationala a Jurnalistilor a solicitat Federatiei noastre un punct de vedere legat de cererea acestei 
organizatii. 
Iată raspunsul FAIR- MediaSind: 
 
Către Federația Internațională a Jurnaliștilor 
Domnului Anthony Bellanger,  
Secretar General 
CC. Federația Europeană a Jurnaliștilor 
Domnului Ricardo Gutierrez, 
Secretar General 
 
Dragi colegi, 
În urma solicitării dvs. din data de 10 martie 2019, vă informăm că Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-
MediaSind, în calitate de membru cu drepturi depline al Federației internaționale a Jurnaliștilor și al Federației 
Europene a Jurnaliștilor,  se opune în mod categoric afilierii Sindicatului pentru Unitatea Salariaţilor Tv - SPUS TV 
din Societatea Română de Televiziune la IFJ. În sprijinul acestei decizii vă aducem la cunoştinţă următoarele 
argumente: 
1. SPUS Tv este un  sindicat controlat de conducerea SRTV, un sindicat galben care a avut o contribuție esențială 
în  concedierile abuzive din anul 2013, când peste 700 de angajaţi au fost disponibilizați abuziv. Cererea de afiliere 
face parte din strategia liderilor organizației, care, în complicitate cu actuala conducere a instituției, urmăresc  
contracararea solicitării noastre către FEJ şi FIJ de a ne oferi sprijinul în vederea stopării abuzurilor împotriva 
salariaţilor din Societatea Română de Televiziune şi a demiterii preşedintelui-director general al instituţiei, dna. 
Doina Gradea, solicitări transmise catre IFJ şi EFJ  în data de 1 martie 2019 și pe care le-am anexat 
2 Cererea de afiliere a  SPUSTv nu este altceva decât  o abordare oportunistă a unui sindicat care își pierde efectiv 
membrii zilnic și încearcă să-și salveze imaginea și să-și recapete credibilitatea pierdută. 
3. SPUSTv este o organizaţie care şi-a pierdut reprezentativitatea în SRTV, întrucât numeroși membri ai săi au 
hotărât să părăsească acest sindicat, care a dovedit că acționează împotriva intereselor lor. Majoritatea dintre ei  
s-au înscris la Romanian Trade Union of Journalists MediaSind. 
4.SPUSTv este sindicatul care a tranzacționat cu Administrația, în schimbul obținerii unor avantaje pentru lideri, 
drepturile angajaților, câştigate de-a lungul timpului, precum salariul minim majorat cu 40 la sută, salariile 
compensatorii în caz de disponibilizări, sporul de fidelitate în cuantum de 25% la sută şi altele. În schimbul acestor 
cedări, liderii sindicatului au primit funcţii importante: fostul prim vicepreședinte a ajuns director la  resurse 
umane, iar președintele a fost numit director la redacția sport. Alți lideri au beneficiat de măriri salariale și alte 
diverse facilități. 
5.SPUSTv este organizația care, nemultumită de conflictul declanşat de organizația noastră împotriva conducerii 
SRTV, în anul 2016 în timp ce era membră într-o  federaţie reprezentativă din domeniul penitenciarelor, a atacat 
reprezentativitatea FAIR-MediaSind  pentru a sprijini angajatorul într-un proces intentat de MediaSind în vederea 
menţinerii drepturilor câştigate în SRTV. 
6. SPUSTv  este sindicatul care a girat timp de 12 ani lipsa determinărilor de noxe în SRTV, motiv pentru care mulţi 
colegi s-au îmbolnăvit şi unii dintre ei chiar au decedat.  
7. SPUSTv este sindicatul care, chiar dacă nu mai avea numărul legal cerut de lege pentru reprezentativitate (50% 
plus unu din totalul angajaţilor) a negociat, în urmă cu câteva zile, un Act adiţional la CCM, care diminuează 
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drepturile cuvenite personalului aflat în deplasare. Din acest motiv, SRJ MediaSind a început demersurile în justiţie 
pentru anularea acestui act.  
8. În plus, nu credem că cererea de afiliere la Federația Internațională a Jurnaliștilor conține toate cerințele legale, 
deoarece președintele SPUSTv, Dragos Bocanaciu, a demisionat și a fost imediat promovat de către conducere, 
fără concurs, ca director al departamentului sportiv. Sindicatul SPUSTv nu a organizat alegeri până acum.  
Acestea sunt câteva argumente ale deciziei noastre. Mai multe amănunte puteţi primi chiar de la preşedintele 
Federaţiei Europene a Jurnaliştilor, Mogens Blicher Bjerregård şi de la directorul FEJ, Renate Schroeder care au 
participat la Bucureşti, în data de 4 şi 5 martie 2019, la conferinţa Modernizarea serviciilor media prin inovaţie şi 
dialog. La acest eveniment, angajaţi ai TVR dar şi reprezentantul salariaţilor în Consiliul de Administraţie SRTV, 
dna. Monica Ghiurco, au prezentat abuzurile conducerii, precum şi atitudinea anti-sindicală a liderilor SPUSTv.) 
În concluzie, considerăm că afilierea unei astfel de organizaţii la marea familie a FIJ şi FEJ ne va aduce imense 
prejudicii de imagine, atât organizaţiei noastre cât şi imaginii mişcării sindicale din România. 
Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind 
 

 Primăria Capitalei va construi o nouă sală polivalentă de 20.000 de locuri lângă Arena Naţională  
Consiliul General al Municipiului Bucureşti a aprobat, luni, suma privind construirea unei noi săli polivalente, cu 
20.000 de locuri. Astfel, investiţia va fi de 138 de miloane de lei, iar sala va fi amplasată lângă Arena Naţională. 
Proiectul privind această investiţie a fost introdus pe ordinea suplimentară a şedinţei Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti, şi a fost anunţat, la începutul şedinţei de primarul general, Gabriela Firea. 
„Vom avea o sală polivalentă, o sală multifuncţională, dupa epopeea pe care a trait-o acest proiect. Avem 
indicatorii tehnico-economici cu o capacitate de 20.000 de locuri, cu 5 terenuri de sport. Nu pot fi comparate 
costurile cu alte săli din ţară. (…)Vom avea o sală cu care să ne mândrim. Costul va fi 138 de milioane de euro”, a 
anunţat, luni, primarul general, Gabriela Firea. 
Sala va fi construită lângă Arena Naţională, iar proiectul a fost votat cu 30 de voturi „pentru”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Licitaţia pentru corvete, blocată. Parchetul Militar așteaptă ca Armata să-și completeze plângerea penală 
Întârzierile privind dotarea Marinei române cu nave corvetă afectează mai puțin companiile participante și mai 
mult securitatea României și a întregii Europe. Asta spune directorul "Damen Galați", una dintre cele 3 firme 
aflate în competiție pentru contractul de 1,6 miliarde de euro. Armata ar fi trebuit să anunțe câștigătorul încă din 
toamna anului trecut, însă a amânat până acum de două ori. 
Damen Galați este una dintre companiile care luptă pentru câștigarea contractului pentru construirea celor 4 
corvete românești. 
Fără un câștigător desemnat în urma licitației și după mai multe amânări, directorul companiei Damen susține că 
România ar putea avea de suferit. 
În urmă cu 3 ani, guvernul tehnocrat a intenționat să construiască fără licitație la Galați cele 4 corvete în valoare 
de peste 1 miliard și jumătate de euro. 
Dacă înțelegerea ar fi rămas în picioare, potrivit clauzelor contractuale, anul acesta Marina ar fi avut deja primul 
vas. 
Anunțarea câștigătorului licitației pentru cele 4 corvete este întârziată de o plângere pe care Armata a făcut-o la 
Parchet, la începutul acestui an. 
Deși MApN suspecteză încălcarea legii în cazul licitației, procurorii militari nu au deschis încă un dosar penal. 
Contractul pentru corvete este foarte important pentru marina militară. De el este legată și modernizarea celor 
două fregate Regina Maria și Regele Ferdinand, nave pe care, în lipsa senzorilor și a rachetelor, analiștii din 
domeniu le descriu drept hoteluri plutitoare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 WC-urile din curte, interzise prin lege. Romanii care nu se branseaza la canalizare vor fi amendati drastic 
WC-urile din curte au ajuns sa fie interzise acolo unde exista canalizare. Conform unei circulare a Ministerului 
Dezvoltarii Regionale si Administratiei Publice (MDRAP) trimisa catre primarii, cei care refuza sa se branseze la 
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canalizare vor fi amendati. Bineinteles, ca acest lucru se aplica in localitatile in care exista canalizare. 
Astfel, primarii trebuie sa faca lista cu cei care nu s-au bransat, iar aceasta va ajunge la Garda de Mediu, care va 
aplica amenzi, arata Adevarul. 
O problema ar fi ca nici cei care au fose nu scapa de amenzi. "Potrivit articolului 41, alin 14 din Legea serviciului de 
alimentare cu apa si de canalizare nr 241/2006, republicata, cu modificarile si completarile ulterioare, 'utilizatorii, 
persoane fizice sau juridice, inclusiv cei care au sisteme proprii de alimentare cu apa, au obligatia de a se racorda 
la sistemele publice de canalizare existente sau nou-infiintate, daca acestia nu detin statii de epurare avansata 
care respecta conditiile de descarcare a apelor epurate in mediul natural'", se precizeaza in document. 
Ministerul puncteaza ca tara noastra risca declansarea procedurii de infringement din cauza faptului ca nu s-a 
conformat prevederilor Directivei europene 91/271/EEC, al carei termen de aplicare era 31 decembrie 2018 si 
care cere ca toti locuitorii din asezarile cu peste 2.000 de locuitori sa aiba gospodariile bransate la canalizare. 
Sursa citata noteaza ca bransarea la canalizare a locuintelor din mediul rural este suportata de solicitant si 
ca amenda pentru nerespectarea legii este intre 2.000 si 4.000 de lei. 
Conform Eurostat, in Romania sunt 8,89 milioane de locuinte, dintre care 3,98 milioane sunt in mediul rural. 
Dintre acestea, 2,9 milioane au acces la o retea de canalizare, insa doar 2,2 milioane sunt bransate, asta inseamna 
ca 1,8 milioane de locuinte au in continuare WC-ul in fundul curtii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 INS: Preţurile au crescut cu 0,79% în februarie comparativ cu ianuarie; rata anuală a inflaţiei a urcat la 3,83% 
Preţurile de consum au crescut cu 0,79% în februarie 2019, comparativ cu luna anterioară, în timp ce rata anuală 
a inflaţiei a urcat la 3,83%, pe fondul scumpirii alimentelor cu 4,46%, a mărfurilor nealimentare cu 3,74% şi a 
serviciilor cu 3,08%, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică publicate marţi. 
În ianuarie, rata anuală a inflaţiei a fost de 3,3%. 
"Preţurile de consum în luna februarie 2019 comparativ cu luna februarie 2018 au crescut cu 3,8%. Rata anuală 
calculată pe baza indicelui armonizat al preţurilor de consum (IAPC) este 4%. Rata medie a preţurilor de consum în 
ultimele 12 luni (martie 2018 - februarie 2019) faţă de precedentele 12 luni (martie 2017 - februarie 2018), 
calculată pe baza IPC, este 4,5%. Determinată pe baza IAPC, rata medie este 4,1%", se spune în comunicatul INS. 
Banca Naţională a României (BNR) a majorat la 3% prognoza de inflaţie pentru finalul acestui an şi estimează o 
inflaţie de 3,1 pentru finalul anului viitor, a anunţat, în luna februarie, guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, la 
prezentarea Raportului trimestrial asupra inflaţiei. 
BNR estima în noiembrie 2018 o inflaţie de 2,9% pentru finalul acestui an şi de 3,2% pentru 2020. 
Conform BNR, rata anuală a inflaţiei va continua să scadă până în trimestrul III din 2019 (2,4%), pe seama 
componentelor exogene şi ale coşului de consum. 
Ulterior, se va repoziţiona şi menţine în jumătatea superioară a intervalului ţintei ca urmare a epuizării efectelor 
favorabile ale reducerilor preţurilor combustibililor şi citricelor de la finalul anului 2018, dar şi pe seama 
contribuţiei în creştere a inflaţiei de bază.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Deficitul comercial a urcat la 1,26 miliarde euro în ianuarie 2019; exporturile au crescut cu 1,6%, iar 
importurile cu 9,2% 
Deficitul balanţei comerciale (FOB/CIF) a urcat, în ianuarie, la 1,26 miliarde de euro, în creştere cu 481,9 milioane 
euro faţă de cel înregistrat în luna ianuarie 2018, potrivit datelor Institutului Naţional de Statistică publicate marţi. 
În luna ianuarie 2019, exporturile FOB au însumat 5,510 miliarde euro, iar importurile CIF au însumat 6,770 
miliarde euro. Faţă de luna ianuarie 2018, exporturile din prima lună a acestui an au crescut cu 1,6%, iar 
importurile s-au majorat cu 9,2%. 
În luna ianuarie 2019, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor sunt deţinute de grupele de 
produse: maşini şi echipamente de transport (48,3% la export şi 36,8% la import) şi alte produse manufacturate 
(32,4% la export şi respectiv 29,8% la import). 
Valoarea schimburilor intra-UE28 de bunuri în luna ianuarie 2019 a fost de 4,336 miliarde euro la expedieri şi de 
5,024 miliarde euro la introduceri, reprezentând 78,7% din total exporturi şi 74,2% din total importuri. 
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Valoarea schimburilor extra-UE28 de bunuri în luna ianuarie 2019 a fost de 1,175 miliarde euro la exporturi şi de 
1,746 miliarde euro la importuri, reprezentând 21,3% din total exporturi şi 25,8% din total importuri. 
Preţul FOB (Free on Board/Liber la bord) reprezintă preţul la frontiera ţării exportatoare, care include valoarea 
bunului, toate cheltuielile de transport până la punctul de îmbarcare, precum şi toate taxele pe care bunul trebuie 
să le suporte pentru a fi încărcat la bord. 
Preţul CIF (Cost, Insurance, Freight/Cost, Asigurare, Navlu) reprezintă preţul la frontiera ţării importatoare, care 
cuprinde atât elementele componente ale preţului FOB, cât şi costul asigurării şi transportului internaţional.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul pentru Afaceri Europene, la întâlnirea cu statele candidate: Pentru România, extinderea UE este o 
prioritate 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a declarat, luni, la întâlnirea informală cu 
reprezentanţii statelor candidate pentru aderarea la UE, că politica de extintere a Uniunii Europene este o 
prioritate pentru preşedinţia română a Consiliului Uniunii Europene. 
„Pentru România, extinderea UE este o parte foarte importantă a preşedinţiei Consiliului UE. E o prioritate. 
Trebuie să fim cu atât mai fericiţi cu cât este evident că aceasta este calea corectă. Politica de extindere este o 
politică strategică a UE. În acelaşi timp, trebuie să avem grijă ca pe durata preşedinţiei României la Consiliul 
Uniunii Europene, fiecare stat candidat face progrese. Cred că am marcat ce era mai important. Am transmis ceea 
ce România a putut să facă în această situaţie. Mâine, vom discuta despre bugetul multinanual şi despre agenda 
strategică. Am subliniat că extinderea este, din perspectiva României, parte din viitorul UE. Şi, să nu uităm, acum, 
când vorbim despre Brexit şi despre ţări care părăsesc UE este confortabil să avem ţări care vor să se alăture UE”, 
a declarat ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, luni, la întâlnirea informală cu 
reprezentanţii statelor candidate pentru aderarea la UE. 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, s-a întâlnit, luni, cu reprezentanţii statelor candidate 
(Albania, Republica Macedonia de Nord, Muntenegru, Serbia, Turcia) la Muzeul Naţional de Artă al României, 
înainte de reuniunea informală CAG de marţi. 
În perioada 11 – 12 martie 2019, are loc reuniunea informală a miniştrilor şi secretarilor de stat pentru afaceri 
europene din statele membre ale Uniunii Europene (reuniunea informală a Consiliului Afaceri Generale). 
Evenimentul se va desfăşura la Bucureşti, la Palatul Băncii Naţionale a României (BNR), şi va fi găzduit şi prezidat 
de ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba. La reuniunea informală vor participa miniştri şi 
secretari de stat pentru afaceri europene din statele membre UE, Frans Timmermans, prim-vicepreşedintele 
Comisiei Europene responsabil pentru o mai bună legiferare, relaţii interinstituţionale, statul de drept şi Carta 
drepturilor fundamentale, Günther Oettinger, comisarul european pentru buget şi resurse umane, precum şi 
reprezentanţi ai Secretariatului General al Consiliului, informează reprezentanţi preşedinţiei române a Consiliului 
UE. 
În cadrul reuniunii CAG, va avea loc o dezbatere privind Cadrul Financiar Multianual 2021- 2027. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #Romania2019.eu/Oficiali de la ONU, Banca Mondială, Organizaţia Francofoniei - la Bucureşti, la conferinţa 
"Consolidarea rezilienţei la dezastre naturale" 
Oficiali de la Organizaţia Naţiunilor Unite, Banca Mondială şi Organizaţia Internaţională a Francofoniei se vor afla, 
marţi, la Bucureşti, la conferinţa "Consolidarea rezilienţei la dezastre naturale", care se va desfăşura la Palatul 
Parlamentului, în contextul preşedinţiei române a Consiliului Uniunii Europene. 
Conferinţa este organizată de către Ministerul Afacerilor Externe în cooperare cu Inspectoratul General pentru 
Situaţii de Urgenţă şi constituie un cadru pentru dezbateri şi schimb de bune practici în ceea ce priveşte 
rezistenţa la dezastre naturale. Totodată, conferinţa îşi propune să faciliteze identificarea şi, după caz, 
dezvoltarea unor modele de cooperare între state, în scopul atenuării efectelor încălzirii globale, arată 
romania2019.eu, site-ul dedicat preşedinţiei române a Consiliului UE. 
Agenda conferinţei include două sesiuni de dezbateri pe teme privind rezilienţa la catastrofe naturale şi 
schimbările climatice şi securitatea şi o sesiune aplicată pe tema provocărilor procesului de consolidare a 
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rezilienţei la dezastre naturale - studiu de caz România. 
Evenimentul va avea loc la Palatul Parlamentului, iar în deschidere va vorbi ministrul român de Externe, Teodor 
Meleşcanu.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Theresa May a obţinut "modificări cu caracter obligatoriu" ale acordului de Brexit / Juncker: Nu va exista o a 
treia şansă / Corbyn îndeamnă la respingerea acordului 
Premierul britanic Theresa May a obţinut "modificări cu caracter obligatoriu" ale acordului de Brexit în urma 
discuţiilor de luni seară de la Strasbourg cu oficialii europeni, a anunţat şefa Guvernului de la Londra, însă Jeremy 
Corbyn, liderul principalului partid de opoziţie de la Londra, îndeamnă la respingerea acordului, informează 
cotidianul The Guardian. 
Juncker şi May au ajuns la o înţelegere în ceea ce priveşte problema frontierei irlandeze 
Premierul britanic Theresa May şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, au ajuns la o înţelegere în 
ceea ce priveşte chestiunea frontierei irlandeze, urmând ca Parlamentul britanic să voteze marţi noua formă a 
acordului de Brexit. 
Acordul Brexit prevede un mecanisc special, numit "backstop", pentru provincia britanică Irlanda de Nord, în 
scopul evitării introducerii controalelor la frontiera cu Irlanda, stat membru al Uniunii Europene. Prevederea este 
contestată de numeroşi parlamentari britanici. 
Theresa May s-a întâlnit luni seară la Strasbourg cu preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, pentru 
discuţii de ultim moment pe tema acordului de Brexit. 
"Premierul (Marii Britanii) şi cu mine am ajuns la o înţelegere în privinţa unui instrument cu caracter obligatoriu în 
legătură cu acordul de retragere. Acest instrument oferă clarificări şi garanţii legale semnificative privind natura 
(mecanismului) backstop", afirmă şeful Comisiei Europene într-un comunicat. 
"Este acest acord sau Brexit-ul ar putea să nu se producă", a avertizat Juncker, care a precizat că premierul 
irlandez Leo Varadkar s-a declarat de acord cu aceste schimbări. 
"Dacă vreuna dintre părţi ar acţiona cu rea credinţă, există o cale legală pentru cealaltă parte să se retragă", a 
adăugat Juncker. 
Parlamentul britanic are acum "o alegere fundamentală de luat" în ceea ce priveşte Brexit, a mai afirmat liderul 
european. 
Theresa May a afirmat la rândul său că "Marea Britanie se va putea retrage unilateral din (mecanismul) backstop", 
în cazul unui eşec al negocierilor cu UE pe tema relaţiilor post-Brexit. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, a declarat luni seară că modificările obţinute în urma 
discuţiilor de ultim moment privind Brexit reprezintă o "doua şansă", adăugând că probabil nu va exista şi o a treia 
şansă. 
În cadrul unei conferinţe comune cu May, după discuţiile de la Strasbourg, Juncker a mai afirmat că ziua 
referendumului pe tema Brexit a fost "o zi tristă", însă "trebuie să respectăm decizia poporului britanic". 
Liderul european a subliniat că nu vor mai exista negocieri suplimentare în privinţa Brexit.  
David Lidington, ministru pentru Cabinetul prim-ministrului, a declarat că Marea Britanie a obţinut "modificări cu 
caracter obligatoriu care consolidează şi îmbunătăţesc acordul de ieşire şi declaraţia politică". 
Ministrul, care are şi rolul de adjunct al premierului, a mai adăugat că "acordul îmbunătăţit" va fi supus marţi 
votului în Camerei Comunelor şi va fi singura variantă de acord oferită. 
Potrivit lui Lidington, UE şi Marea Britanie au ajuns la o înţelegere care să garanteze că UE nu va menţine pe 
termen nedeterminat mecanismul "backstop", ce reglementează situaţia frontierei între Irlanda, stat membru UE, 
şi regiunea britanică Irlanda de Nord. 
La finalul discuţiilor, May şi Juncker au confirmat informaţiile anunţate anterior de Lidington. 
Corbyn îndeamnă parlamentarii britanici să respingă marţi acordul negociat de Theresa May 
Jeremy Corbyn, liderul Partidului Laburist, susţine că negocierile pe tema Brexit ale Guvernului Theresa May au 
"eşuat" şi îndeamnă parlamentarii britanici să respingă acordul, ce a fost modificat în urma unor discuţii de ultim 
moment între May şi preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
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"Înţelegerea din această seară cu Comisia Europeană nu conţine nimic care măcar să se apropie de schimbările 
promise Parlamentului de Theresa May", a declarat liderul principalului partid de opoziţie din legislativul de la 
Londra. 
"De când Brexit-ul ei a fost atât de copleşitor respins, prim-ministrul a irosit timp în mod necugetat, eşuând 
efectiv să negocieze cu UE şi a refuzat să găsească un numitor comun pentru un acord pe care Parlamentul să-l 
susţină", a adăugat Corbyn. 
"Din acest motiv, membrii Parlamentului trebuie să respingă mâine (marţi, n.red.) acordul", a conchis liderul 
laburist, după ce premierul Theresa May a anunţat luni seară că a obţinut "modificări cu caracter obligatoriu" ale 
acordului Brexit. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. 
Un nou vot parlamentar pe tema Acordului Brexit este programat pentru data de 12 martie. Dacă textul va fi 
respins din nou, pe 13 martie va adresa Camerei Comunelor întrebarea dacă preferă ieşirea Marii Britanii din UE 
fără niciun acord.  
Partidul Laburist anunţat recent că va propune sau va susţine convocarea unui nou referendum pe tema 
apartenenţei Marii Britanii la Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
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